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Z á p i s
z  1. části 35. schůze rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu, která se konala

dne 26. března  2009 v Praze 

Čtvrtek 26. března 2009 

Přítomni: poslanci podle prezenčních listin.

Jednání  bylo svoláno v předstihu na základě přikázání  Poslaneckou sněmovnou a zkrácení
lhůty k projednání na 5 dnů.

Jednání zahájil v 08:05 hod. předseda výboru B. Sobotka  . Přivítal hosty, členy výboru a
dotázal  se,  zdali  má někdo návrh na doplnění  písemně předloženého programu.  Nebyl  podán
žádný návrh. Poté doporučil, aby se schůze řídila následujícím pořadem:

1. Vládní  návrh  zákona  o  státním  dluhopisovém  programu  na  úhradu  části  rozpočtovaného
schodku státního rozpočtu České republiky na rok 2009 (sněmovní tisk 720)    

   
2. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 256/2004 Sb., o podnikání na kapitálovém trhu,

ve znění pozdějších předpisů, a další související zákony (sněmovní tisk 705) 

3. Rozpočtová opatření

4. Informace o činnosti podvýborů 

5. Sdělení předsedy, různé 

6. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

1.
Vládní návrh zákona o státním dluhopisovém programu na úhradu části rozpočtovaného schodku státního

rozpočtu České republiky na rok 2009 (sněmovní tisk 720)

Předseda výboru posl.  B.  Sobotka navrhl  vypustit  úvodní  slovo předkladatele.  Odůvodnil  to
rozsáhlou rozpravu v rámci projednávání  v prvním čtení při plenárním zasedání Poslanecké sněmovny.
S tímto návrhem byl vysloven souhlas. Poté otevřel rozpravu. Vystoupil zástupce MF  J. Franta, který
konstatoval, že za současné ekonomické situace je velmi komplikované predikovat výpadek daňových
příjmů a současně také nárůst výdajů v důsledku zvyšující se nezaměstnanosti.  Předseda výboru posl. B.
Sobotka vznesl dotaz na výši úrokových sazeb u bondů emitovaných Ministerstvem financí v posledních
týdnech.  J.  Franta odpověděl,  že  byly emitovány bondy desetileté s úrokovou sazbou 5,6% a tříleté
s úrokovou sazbou 3,7%. Zpravodaj posl.  L. Šustr doporučil návrh schválit. Byla ukončena rozprava.
Zpravodaj přednesl návrh usnesení.

Bylo přijato usnesení č. 599 (9, 8, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1.

2.
Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 256/2004 Sb., o podnikání na kapitálovém trhu, ve znění

pozdějších předpisů, a další související zákony (sněmovní tisk 705)

Úvodní slovo přednesla náměstkyně ministra financí K. Hájková. Uvedla, že předložený návrh je
čistě  transpoziční  normou  a  zapracovává  do  právního  řádu  ČR  celkem  5  předpisů  Evropských
společenství. Jedním z hlavních motivů návrhu je zvýšení transparentnosti na finančním trhu, což má být
provedeno rozšířením rozsahu informací, které budou muset emitenti cenných papírů zveřejňovat o své
osobě.  S tím souvisí  i  vznik centrálního úložiště  povinně uveřejňovaných údajů.  Toto centrum bude



dislokováno  v ČNB.  Druhou  oblastí  je  problematika  produktů  finančního  trhu,  do  kterých  mohou
investovat standardní fondy kolektivního investování. Třetí zásadní oblastí je úprava procesu schvalování
fúzí a akvizic v sektoru obchodníků s cennými papíry. 

Zpravodaj posl. R. Fiala konstatoval, že se jedná z části o technickou novelu, prostřednictvím níž
dochází k transpozici práva Evropských společenství. Novelou jsou rozšiřovány pravomoci ČNB v oblasti
dohledu nad finančním trhem.

V rozpravě vystoupili poslanci J. Smýkal, L. Libý  P. Hrnčíř, a P. Braný.  Zpravodaj posl. R. Fiala  
navrhl  hlasovat  nejprve  o  předložených  pozměňovacích,  které  si  osvojil  předseda  výboru  posl.
B.  Sobotka.  Tyto  návrhy  byly  v následném  hlasování  schváleny  (17,  0,  0).  Dále  se  hlasovalo
o pozměňovacích návrzích předložených posl. J. Smýkalem. Tyto návrhy schváleny nebyly (+8, 9, -0). 

Bylo přijato usnesení č. 601 (17, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1.

3.
Rozpočtová opatření

Žádné žádosti o rozpočtová opatření nebyly na schůzi projednány.

4.
Informace o činnosti podvýborů

Předseda podvýboru pro finanční trhy a loterie posl. M. Patera informoval členy výboru o žádosti
poslance P. Němce  stát se členem podvýboru.  S touto žádostí byl vysloven souhlas. Výbor zvolil členem
P. Němce viz  usnesení č. 600 (17, 0, 0); přehled hlasování viz příloha zápisu č. 1.

5.
Sdělení předsedy, různé

Tajemník  výboru  P. Jelínek informoval  členy  výboru  o  připravovaném  výjezdním  zasedání
rozpočtového výboru do Jihočeského kraje ve dnech 14. – 16. 4. 2009. Poslanec J. Smýkal se dotázal na
harmonogram zahraničních cest naplánovaných na rok 2009. Tajemník výboru P. Jelínek odpověděl, že
plánovaná cesta na Slovensko by se měla uskutečnit v měsíci září, cesta  na Maltu v červnu 2009  a do
Jihoafrické republiky v listopadu 2009.

6.
Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

Termín  a  pořad  36.  schůze  byl  projednán již  v rámci  34.  schůze  rozpočtového výboru  dne
25. února 2009 viz usnesení č. 598.

***
Předseda výboru B. Sobotka poděkoval přítomným za spolupráci. Schůze byla přerušena téhož

dne v 09:00 hod.
***

Dne 1. dubna 2009
Zapsal: Vojtěch Weis, Petr Jelínek

   D. ROVAN  v. r.                                                                                           B. SOBOTKA  v. r.
    ověřovatel                                                                                                 předseda výboru
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